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VIRÁGVASÁRNAP A év                          1-2 oldal

Olv.: Iz 50,4-7 – Fil 2,6-11 – Mt 21,1-11, Mt 26,14-27.6

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL

Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! Jézus Krisztus jeruzsálemi bevonulására emlékezünk. A mi helyzetünk 
ebben a pillanatban nem teszi lehetővé, hogy egy vonulással érkezzünk ide a templomba, de 
lehet, hogy sajátos üzenete is van ennek a számunkra. Hiszen mindegyikünk az otthonából 
érkezett  ide  és  itt  a  templomban  szeretnénk  Jézus  Krisztussal  találkozni  és  ennek  a 
találkozásnak az élményével hazamenni, elvinni az otthoniaknak azt a jó hírt, ami elérkezett 
hozzánk Jézus jeruzsálemi bevonulásával. 

Többször  fogjuk  majd  a  húsvéti  ünnepek  alkalmával  ezt  az  egyetlen  szót  ismételgetni,  
énekelve és egyszerű szóval is: hozsanna. Annyit jelent, áldott, aki az Úr nevében jön. Nem 
véletlenül énekeltek, akik Jeruzsálemben várták Jézust, hozsanna Dávid fiának, áldott, aki az 
Úr nevében jön. Sajátos világban élünk, háborús világban élünk, és úgy tűnik, hogy a világ 
háborúskodni akar. És éppen ebben a világban érkezik ebben az évben is el Húsvét, érkezik 
el Jézus Krisztus. Áldott, aki az Úr nevében jön és békét hoz el a mi szívünkbe. Hozsanna,  
áldott. Gondoljunk arra, hogy minden élet Virágvasárnap. Minden élet, ha elérkezik erre a 
világra és rácsodálkozik Isten szép teremtményére, akkor az újnak az öröme tölti el a lelkét. 

És minden emberi szív jeruzsálemi is. Minden megkeresztelt ember szívébe bevonul Jézus 
Krisztus, és rajtunk múlik, hogy Jézus Krisztussal a kapcsolatunk hogyan mélyül, hogyan 
határozza meg a mi mindennapjainkat az a Jézus Krisztus, akit befogadtunk akkor, amikor 
megkeresztelkedtünk.  Nem mindegy,  hogy ez a találkozás hogyan mutatkozik meg a mi 
egyéni életünkben, hogy tud megjelenni az emberi kapcsolatainkban. 

Ezen az idei Virágvasárnapon engedjük be életünkbe Jézus Krisztust és ne felejtsük el, Jézus 
Krisztus azért jött a világba és azért jött el mindegyikünkhöz, mert szeret, mert a Megváltás 
Isten szeretetének a megjelenése ebben a világban. Mégpedig Jézus Krisztus azzal mutatja 
meg a szeretetét, hogy isteni volta ellenére egyszerű emberi életet él és ehhez az emberi  
élethez, mindegyikünk életéhez hozzátartozik a szenvedés. A szenvedés emberi sors, ezért 
tartozik  Jézus  Krisztus  életéhez  is  a  szenvedés.  De  a  szenvedésnek  önmagában  nincs 
értelme,  a  szenvedésnek akkor van értelme,  ha életet  fakaszt.  Akikért  szenvedni  tudunk, 
akikért életünket kockáztatni tudjuk, akikért áldozatot tudunk hozni azzal, hogy szenvedünk 
egymásért,  azoknak életet  ajándékozunk.  Erre  gondoljunk most  ezen a  Virágvasárnapon. 
Jézus  azért  vonul  be  a  világba,  azért  vonul  be  külön-külön mindegyikünk életébe,  mert 
bizonyítani akarja, hogy szeret bennünket, bármibe kerüljön is ez a szeretet. 

Általában,  ahogy  mondtam,  minden  emberi  élet  Virágvasárnappal  kezdődik  és  minden 
emberi  szívben  Jeruzsálem  támad  azáltal,  hogy  Jézus  belép  az  életünkbe.  Ne  legyünk 
Jézusnak  az  árulói,  ne  legyünk  egymás  életének  a  megnehezítői,  hanem  valóban 
áldozatkészségünkkel, nagylelkűségünkkel, szeretetünkkel mutassuk meg, hogy egymásért 
élünk.  Ebben  a  szellemben  kezdődjön  el  ez  az  idei  Nagyhét  és  tapasztaljuk  meg  a 
szenvedésnek az erejét, a szenvedésnek életet hozó ajándékát.
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Barkaszentelés után

Kedves Testvérek, ezen a virágvasárnapi ünneplésen két Evangéliumot olvasunk. Az első 
Evangélium most szól a kedves Testvérekhez, Jézus jeruzsálemi bevonulását idézi. Örömöt, 
de  nagyon  jól  tudjuk  azt,  hogy  az  öröm  olyan  ajándék,  amely  könnyen  eltűnhet  az 
életünkből, és sajnos be kell látnunk, hogy a megpróbáltatások sokkal súlyosabban érintenek 
bennünket, mint az örömnek a percei. Ma ez az Evangélium az emberek örömét hozza ide 
közénk.  Aztán  majd  a  Passiót,  Jézus  szenvedéstörténetét,  amikor  meghallgatjuk,  akkor 
elgondolkodunk azon, hogy milyen sorsa van Jézusnak ebben a világban, aki örömünk oka. 

Szentbeszéd

Kedves Testvérek! Sajátos üzenete van ebben az esztendőben ennek a Nagyhétnek, ennek a 
Nagycsütörtöknek, Nagypénteknek, Nagyszombatnak, Húsvétnak. Valaki azt írta le, hogy az 
istenellenes hatalmak az ideális társadalmat a következő feltételekkel képzelik el. Mi kell 
hozzá? Erő, fegyver, hadsereg. Ebben az idei esztendőben a Húsvét a szívünket érinti, talán 
jobban, mint bármikor az életünk során, bár a 20. században sokan a ma élők közül is átéltek  
két  világháborút,  forradalmakat.  Az  üzenet:  Jézus  Krisztus  szenvedésével,  halálával  és 
föltámadásával váltotta meg a világot, és ezzel felkínálja a lehetőséget a világ számára egy 
jobb világ eljötte érdekében. 

A szenvedés és halál emberi sors, a Feltámadás isteni ajándék, és a világ isteni ajándékra 
áhítozik. A szenvedés emberi sors, a magát kereső ember világa. A halál emberi sors, aki 
megszületett, meg fog halni. Vége mindennek? Elfelejtenek mindent és mindenkit? De mi 
van  akkor,  ha  az  isteni  ajándék  megérinti  a  szívünket?  Hiszen  a  szenvedés,  a  halál 
életellenes.  A maga világát  építő  érdekeinek a  kiszolgálását  jelentő világ.  A Feltámadás 
ebből a szenvedésből és ebből a halálból hív ki bennünket. Új élet, húsvéti élet a Feltámadás 
világa, amikor az ember nem magának és nem magáért él, hanem Isten segítségével az életet  
szolgálja  Jézus  példájára,  aki  nem  azért  jött,  hogy  neki  szolgáljanak,  hanem  hogy  ő 
szolgáljon. A húsvéti világ, a húsvéti élet egymás életének a létben tartása, egymás életének 
a szolgálata, egymás életének az öröme és boldogsága. 

Ezen  az  idei  Húsvéton  szembesülünk  az  Isten  nélküli  világ  mindennapjaival.  Várjuk  a 
csodát. A letéteményesei a hívő emberek, akik új életet élnek, a szenvedésből, a halálból 
föltámadott  életet,  egymás  szolgálatában.  Várjuk  a  Húsvétot,  az  új  életet,  a  világ 
megújulását, a világ jövőben történő kiteljesedését.

+  A M E N  +

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek! Elkezdtük a szent Nagyhétnek életünk szempontjából, életünk értelmét 
keresve  nagyon-nagyon  fontos  hetét.  Sajnos  Nagycsütörtök,  Nagypéntek,  Nagyszombat 
helyzete  egy  kicsit  kérdéses  az  időpontot  illetően.  A  német  közösséggel  próbálunk 
egyezkedni,  a  hét  folyamán  azért  látni  fogjuk,  hogy  Nagycsütörtökön,  Nagypénteken, 
Nagyszombaton mikor lehet az ünneplésünk. Remélem, hogy mindenkihez el fog jutni a 
pontos  időpont,  hogy  aki  velünk  itt,  mint  közösség,  együtt  szeretne  ünnepelni,  az  itt 
lehessen.

+  Á L D Á S  +
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